



Council of the
European Union

Brussels, 29 September 2017
(OR. en, fr)

12696/17

FIN 587
AGRI 508
AGRIFIN 100
AGRISTR 83

NOTE

From: Presidency
To: Delegations

No. prev. doc.: WK 9914 2017 INIT
WK 9947 2017 INIT
ST 8905/17

Subject: European Court of Auditors' Special Report No 7/2017: "The certification bodies' new role on CAP expenditure: a positive step towards a single audit model but with significant weaknesses to be addressed"
- Comments of the French delegation

In view of the Special Committee on Agriculture on 2 October 2017, delegations will find in Annex a document from the French delegation on the above mentioned subject.

NOTE DES AUTORITÉS FRANÇAISES

A LA PRÉSIDENTENCE DU CONSEIL

Objet : Examen en CSA du 2 octobre 2017 du rapport spécial de la CCE n°7/2017 sur le rôle des organismes de certifications

Dans le cadre de la procédure prévue pour l'examen des rapports de la CCE au CSA (rappelée dans le document de travail 9914/2017 du SGC), les autorités françaises souhaitent que le point 4 soit confirmé à l'ordre du jour du prochain CSA (2 octobre 2017). La France estime important que les délégations puissent faire part de leur position sur le rapport de la Cour et les futures orientations concernant l'approche dite « single audit ».

Lors de l'Agrifin du 16 juin, en réaction aux recommandations de la Cour et aux réponses de la Commission, les délégations ont exprimé leur volonté de parvenir à une organisation globale de l'assurance sur les fonds agricoles qui diminue la pression de contrôle. Plusieurs interventions ont insisté sur la nécessité que cette montée en puissance du rôle des organismes de certification se fasse à coûts maîtrisés et que les États membres ne se voient pas transférer une partie du risque inhérent à la mise en œuvre des fonds.

Les autorités françaises prévoient donc d'intervenir pour demander une meilleure prise en compte de ces éléments dans les conclusions du Conseil.

L'intervention de la France se fera également dans la perspective d'une évolution du cadre réglementaire pour le « single audit » en lien avec des propositions soumises dans le cadre de l'Omnibus et la modification du règlement d'exécution 908/2014 envisagée par la Commission.

Les autorités françaises se tiennent à la disposition des services du Conseil pour tout besoin d'information complémentaire.

Courtesy translation provided by France

In line with the procedure for the examination of the ECA reports at the SCA (recalled in Working Paper 9914/2017 of the GSC), the French authorities would like item 4 to be kept on the agenda of the next SCA (2nd October 2017). French authorities consider important that delegations could express their views on the Court's report and future orientations concerning the so-called “single audit” approach.

At Agrifin meeting on 16th June, in response to the Court's recommendations, delegations expressed their willingness to achieve a comprehensive organization of agricultural fund insurance scheme which reduces the control pressure. Several interventions stressed the need that this increase in the role of certification bodies should be cost-effective.

Therefore, the French authorities intend to request a better consideration of these elements in the Council conclusions.

France will also make an intervention with a view to an evolution of the regulatory framework for single audit in connection with proposals submitted in the context of the Omnibus and the amendment of the implementing regulation 908/2014 announced by the Commission.

The French authorities are available for any additional information.